

# SMART

*Veillez trouver ci-dessous la version française*

## SMART News



### Application open for SMART training

**Date of training:** [December 5-9, 2016](#)

**Location:** [Toronto, Canada](#)

An upcoming inter-agency SMART Survey Manager Training organized by Action Against Hunger-Canada will take place from **December 5th-9th, 2016 in Toronto, Canada**. This training is intended for staff or persons involved in provision of technical support on nutrition and mortality surveys in their agencies. Persons who will benefit most from this training are:

1. Persons from organisations / institutions directly responsible for the planning, supervision and/or data analysis of nutritional surveys
2. Persons from organisations / institutions with experience in conducting nutritional surveys, but who need to improve their capacity using the SMART Methodology
3. Persons with a basic understanding of malnutrition and statistical principles.

The cost-recovery model will apply for this training owing to the reduction in direct funding for SMART Methodology training program. Therefore, a training fee of **USD 1,000** per participant will apply for the 5-day Survey Manager training.

All potential participants are highly encouraged to fill in the [pre-selection form](#) for review by our team and selection of the most appropriate individuals to benefit from the training. The deadline to apply is **Thursday, October 13th, 2016**.

---



## SMART Consultant Roster

SMART maintains an updated roster of nutrition survey consultants for partners in need of personnel to conduct nutrition assessments. [Click here now for further details on minimum eligibility criteria and how to apply](#)

The roster is a starting point for agencies wishing to hire a consultant. SMART does not provide HR recruitment services for survey needs.

**Partners who are looking for a consultant** can contact SMART at [info@smartmethodology.org](mailto:info@smartmethodology.org) with the subject line: **Consultant Roster** to receive the updated roster. The consultant roster facilitates finding personnel to conduct nutrition assessments, however **partners are fully responsible for all final screening and hiring of suitable consultants for their respective organisations.**

---



## Get talking SMART!

**Be a part of the SMART community and start a discussion now.** The SMART forum is a resource for everyone involved in various aspects of SMART surveys, from field work and data collection to analysis at headquarters level. Ask questions and connect with SMART experts and others using SMART [here](#).

---



## Update to the most recent ENA

Please take a moment to open ENA and check the date to ensure it is the **July 9, 2015 version**. If not, [please click here to download the latest version](#).

## Infos SMART



## Postulez maintenant pour la formation SMART

**Date de formation: [5-9 décembre 2016](#)**

**Lieu: [Toronto, Canada](#)**

Une formation inter-agences (dispensée en anglais) pour les responsables d'enquête sera organisé par Action contre la Faim afin d'améliorer la capacité des organisations dans la planification, conduite, et

analyse des données de nutrition et/ou de mortalité, tout cela en utilisant la méthodologie SMART. La méthodologie SMART est de plus en plus utilisée par de nombreux organismes comme référence en termes d'enquêtes nutritionnelles et de mortalité.

Suite à une réduction du budget destinée aux activités de renforcement des capacités dans la méthodologie SMART, les participants doivent payer des frais de participation pour assister à cette formation. Des frais de formation sont de **USD 1,000** par participant pour cette formation pour les responsables d'enquêtes de 5 jours.

Pour plus d'informations, [veuillez postuler ici](#). Dans le but d'assurer un riche apprentissage pour tous les participants, le nombre de places est limité. Tous les formulaires d'inscription seront vérifiés par les responsables techniques de la formation. L'envoi de cette demande d'inscription ne garantit pas une place dans la formation. Ainsi, afin que votre demande soit considérée dans le processus de sélection, veuillez remplir ce formulaire **avant le 13 octobre 2016**.

---



## Liste des consultants SMART

L'équipe SMART d'ACF-Canada garde à jour une liste de consultants pour toute agence planifiant des enquêtes nutritionnelles. [Cliquez ici pour plus de détails sur les critères et les procédures d'application](#)

Cette liste servira de point de départ pour les agences à la recherche d'un consultant. **Les partenaires sont entièrement responsables des entretiens et de l'embauche des consultants qu'ils vont recruter pour leurs organisations.**

**Tous partenaires cherchant des consultants** peuvent contacter l'équipe SMART à [info@smartmethodology.org](mailto:info@smartmethodology.org) en indiquant le sujet suivant: **Liste de Consultants** pour recevoir la dernière liste des consultants. Cette liste vise à faciliter l'identification de personnel expérimenté pour conduire les enquêtes nutritionnelles.

---



## Forum SMART!

**Faites partie de la communauté SMART en rejoignant dès maintenant le forum de discussions**

Le Forum SMART est une plateforme de discussions ouverte à tous sur les différents aspects de la méthodologie SMART, que ce soit la collecte des données sur le terrain ou l'analyse des résultats aux sièges. Posez vos questions et connectez-vous avec les experts et autres utilisateurs de SMART en cliquant [ici](#).

---



## Mettez à jour votre version du logiciel ENA

Prenez un moment pour ouvrir votre logiciel ENA afin de vous assurer qu'il a bien été mis à jour le **9 juillet 2015**. Pour mettre à jour votre logiciel maintenant, [veuillez cliquer ici](#).

### Contact Us/Contactez-nous

For more information regarding the SMART Methodology, please visit the SMART Forum on the website: [smartmethodology.org/forums/](http://smartmethodology.org/forums/) or contact the SMART Team at ACF-Canada as indicated below:

Pour plus d'informations sur SMART ou pour toute autre question technique, veuillez visiter le Forum SMART sur le site internet: [smartmethodology.org/forums/](http://smartmethodology.org/forums/) ou contactez l'équipe SMART d'ACF-Canada ci-après:

**Victoria Sauveplane:** [vsauveplane@actioncontrelafaim.ca](mailto:vsauveplane@actioncontrelafaim.ca)

**Alina Michalska:** [amichalska@actioncontrelafaim.ca](mailto:amichalska@actioncontrelafaim.ca)

**Kennedy Otieno:** [kmusumba@actioncontrelafaim.ca](mailto:kmusumba@actioncontrelafaim.ca)

**Paula Tenaglia:** [ptenaglia@actioncontrelafaim.ca](mailto:ptenaglia@actioncontrelafaim.ca)



---

*Copyright © 2016 Action contre la Faim Canada / Action Against Hunger Canada, All rights reserved.*

Want to change how you receive these emails?  
You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#)